



XIII. INTERNATIONALES BAUHAUS-KOLLOQUIUM

DUST AND DATA

The XIII. International Bauhaus-Kolloquium at the Bauhaus-Universität Weimar will reflect both on an almost century long history of the Bauhaus, its international influence and the migration of its ideas. Because the unique history of the conference that was first held in Weimar in 1976 has made it a historiographical laboratory of sorts, a barometer of shifting political landscapes, the 2016 iteration, 40 years after the original event, will celebrate this legacy by examining new methods of historiography, architectural analysis and production in order to address contemporary architectural ideas in the context of global politics. It is in this way that the conference intends to set the scene for the centenary of the Bauhaus in 2019. Through the thematic sections OBJECT, ARCHIVE, MIGRATION and DATA, internationally renowned architects, artists, historians, theoreticians, media theorists and researchers will present new approaches to architectural history and practice.

The accompanying exhibition »The International Bauhaus-Kolloquium in Weimar 1976 to 2016 – a Bauhaus-Rezeption. Prologue and History« will be curated by the Bauhaus-Institute for History and Theory of Architecture and Planning.

Das XIII. Internationale Bauhaus-Kolloquium der Bauhaus-Universität Weimar wird sowohl die bald einhundertjährige Geschichte des Bauhauses an den ursprünglichen Wirkungsstätten Weimar, Dessau und Berlin, als auch die Geschichte seiner internationalen Rezeption und Migration reflektieren. Es wird aber auch das vierzigjährige Jubiläum des Bauhaus-Kolloquiums, das durch seine Geschichte inzwischen selbst zu einer historiographischen Institution, einem Barometer in einer sich verändernden politischen und kulturellen Landschaft geworden ist, zum Anlass nehmen, um über neue Methoden der Geschichtsschreibung, der Produktion und der Analyse von Architektur vor dem Hintergrund gegenwärtiger politischer Transformationen nachzudenken. Diese Fragestellungen werden nicht zuletzt auch im Hinblick auf das Bauhaus-Jubiläum 2019 relevant sein. International namhafte Architekt*innen, Künstler*innen, Historiker*innen, Theoretiker*innen, Medienwissenschaftler*innen und Forscher*innen werden zu den vier Themenkomplexen OBJECT, ARCHIVE, MIGRATION und DATA neue Projekte und Methoden ihrer Praxis vorstellen.

Die begleitende Ausstellung »Die Internationalen Bauhaus-Kolloquien in Weimar 1976 bis 2016 – ein Beitrag zur Bauhaus-Rezeption. Prolog und Entwicklung« wird kuratiert vom Institut für Geschichte und Theorie der Architektur und Planung.

BAUHAUS-UNIVERSITÄT WEIMAR
26. – 29. OKTOBER 2016

PROGRAMME 26 – 29 OCT			XIII. INTERNATIONALES BAUHAUS-KOLLOQUIUM																			
09:00 WELCOME 09:30 – 10:00 Coffee Break 10:00 WORKSHOP SESSION A OBJECT ARCHIVE MIGRATION DATA 12:30 – 14:00 Lunch Break 14:00 WORKSHOP SESSION B OBJECT ARCHIVE MIGRATION DATA 18:00 – 18:30 Break 18:30 KEYNOTE Jörg Gleiter 20:00 EXHIBITION OPENING			WED 26 OCT		09:00 WORKSHOP SESSION C OBJECT ARCHIVE MIGRATION DATA			THU 27 OCT			08:30 Registration		FRI 28 OCT		09:00 PANEL DATA Moderation: Eyal Weizman Speakers: Anselm Wagner, Georg Vrachliotis, Nabil Ahmed, Benno Stein, Susan Schuppli			SAT 29 OCT				
					12:30 – 14:00 Lunch Break						09:00 WELCOME Ines Weizman				13:00 – 14:00 Lunch Break					14:00 PANEL ARCHIVE Moderation: Jörg Paulus Speakers: Manuel Herz, George Arbid, Marion von Osten		
					14:00 KEYNOTE Nicholas de Monchaux						13:00 – 14:00 Lunch Break				18:00 KEYNOTE Bernard Khoury and Nora Akawi in Conversation							
					15:30 RÉSUMÉ Workshop Moderators						14:00 PANEL MIGRATION Moderation: Bernhard Siegert Speakers: Lorenzo Pezzani, Orit Halpern, Lawrence Abu Hamdan											
					17:00 CLOSING Gerd Zimmermann						17:30 – 18:00 Break				19:00 KEYNOTE Tom McCarthy and Eyal Weizman in Conversation							
					18:30 FESTIVE OPENING						20:00 DINNER PERFORMANCE »Climavore« by Cooking Sections											
					19:00 KEYNOTE Alina Payne						20:30 PRESIDENT'S RECEPTION											
YOUNG BAUHAUS RESEARCH COLLOQUIUM																						

XIII. INTERNATIONALES BAUHAUS-KOLLOQUIUM

DUST AND DATA

Bauhaus-Universität Weimar
Bauhaus-Institut für Theorie und Geschichte
der Architektur und Planung
Prof. Dr. Ines Weizman, Conference Director

Registration: www.bauhaus-kolloquium.de/registration
Contact: dustdata@bauhaus-kolloquium.de

WWW.BAUHAUS-KOLLOQUIUM.DE

Bauhaus-Universität Weimar

BAU-
HAUS
INST — ITUT
FÜR GESCHICHTE
UND THEORIE DER ARCHITEKTUR
UND PLANUNG

DFG

Freistaat
Thüringen



Ministerium
für Wirtschaft, Wissenschaft
und Digitale Gesellschaft

WÜSTENROT STIFTUNG



USM
Möbelbausysteme



Bundesministerium
für Bildung
und Forschung

DAAD

welt
raum
bauhaus

Design: Happy Little Accidents

